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Abstract (en)
The invention relates to a metering dispenser (1) for liquid soap, hair shampoo or similar liquids, having an exchangeable refilling unit which
is formed by a liquid supply container (5) and a removal device (25) connected thereto and is held releasably in a holder (2), the liquid being
removable from the supply container (5) via an automatically closing outlet valve (26) of the removal device (25). In order, in particular, to meet
high hygienic requirements as well, provision is made in the metering dispenser (1) according to the invention for the supply container (5) to be
constructed, at least in a partial region of its container wall, to be resilient, exposed and pressurisable, and for the outlet valve (26) to be openable by
pressurisation of the container wall of the supply container (5). <IMAGE>

Abstract (de)
Die Erfindung betrifft einen Dosierspender (1) für Flüssigseife, Haarshampoo oder dergleichen Flüssigkeiten, mit einer auswechselbaren
Nachfülleinheit, die aus einem Flüssigkeits- Vorratsbehälter (5) sowie einer damit verbundenen Entnahmevorrichtung (25) gebildet und die in
einem Halter (2) lösbar gehalten ist, wobei die Flüssigkeit aus dem Vorratsbehälter (5) über ein selbsttätig schließendes Auslaßventil (26) der
Entnahmevorrichtung (25) entnehmbar ist. Um insbesondere auch hohen hygienischen Ansprüchen zu genügen, ist bei dem Dosierspender (1)
erfindungsgemäß vorgesehen, daß der Vorratsbehälter (5) zumindest in einem Teilbereich seiner Behälterwandung nachgiebig, freiliegend und
druckbeaufschlagbar ausgebildet ist und daß das Auslaßventil (26) durch Druckbeaufschlagung der Behälterwandung des Vorratsbehälters (5)
öffenbar ist. <IMAGE>
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